

BORUSAN CAT – ПОСТАВЩИК РЕШЕНИЙ

BORUSAN CAT – SOLUTION PROVIDER



АМАН ШАКЕНОВ

Генеральный директор "Borusan Cat Казахстан"

AMAN SHAKENOV

General Director of Borusan Cat Kazakhstan

Borusan Cat является одним из 160 дилеров Caterpillar в мире и работает в трех отраслях: строительстве, горнодобывающей промышленности, энергетике и транспорте. Компания осуществляет деятельность согласно своей корпоративной цели **"Мы Создаем Решения Для Лучшего Мира"** в шести странах: Турция, Азербайджан, Грузия, Казахстан, Кыргызстан и на Дальнем Востоке России.

Оставаясь приверженной цели Borusan Group по созданию лучшего мира с сегодняшнего дня на будущее и созданию социальных благ в концепции "Человек, Климат и Инновации", также своего видения существования на протяжении 200 лет, продвигаясь под эгидой "Равный Борусан", компания поддерживает расширение прав и возможностей женщин и стремится к равенству возможностей в деловой жизни.

Borusan Cat is one of 160 Caterpillar dealers in the world and operates in 3 industries: Construction, Resource, Energy and Transportation. The company conducts business with the purpose of **"We Create Solutions For A Better World"** in 6 countries: Turkey, Azerbaijan, Georgia, Kazakhstan, Kyrgyzstan and the Far East of Russia.

Adhering to the Borusan Group's focus of creating a better world within the mindset; "Human, Climate and Innovation" from today to the future and creating social benefits within the framework of our vision of becoming a '200-year-old' company, Borusan Cat, with their purpose of "We Create Solutions For a Better World", advancing under the aegis of "Equal Borusan", supports the empowerment of women and strive for equality of opportunity in business life.



В рамках этой стратегии «Borusan Cat Казахстан» запустил проект **"Женщина - Оператор самосвала"**, который предоставил женщинам-сотрудницам заказчика АО "АК Алтыналмас" возможность стать квалифицированными операторами тяжелой техники. В рамках проекта 6 сотрудниц прошли обучение по специальности "Оператор самосвала" в Центре Восстановления Компонентов (CRC) в городе Караганда. Обучение проводилось на самосвале Caterpillar 777D, номинальный класс грузоподъемности которого составляет 90 тонн, а максимальная скорость машины с грузом – 65 км/ч. Кроме того, был организован тренинг на стационарных симуляторах автогрейдера и бульдозера, где женщины-операторы научились пошаговому запуску и остановке двигателя. По завершении обучения женщины-кандидаты получили сертификаты и теперь смогут работать в своих горнодобывающих отраслях.

Поддерживая возможности и профессиональный рост женщин, компания провела также обучение своих сотрудниц в Центре Восстановления Компонентов (CRC). Обучение проходило под названием **Basic Cat Machines School**. Цель и зада-

And along this directional path, the project **"Female Dump Truck Operator"** was launched from Borusan Cat Kazakhstan, which gave the opportunity to female employees of the customer of JSC "AK Altynalmas" to become qualified operators of heavy machinery. Within the framework of the project, training was conducted for 6 employees from the customer's side in the specialty "Dump Truck Operator" at the Component Recovery Center (CRC) in





ча программы - ознакомление с техникой Caterpillar, повышение знаний в сфере номенклатуры машин, основных компонентов, а также приобретение практических навыков управления техникой Caterpillar (в частности, на машинах HEX 320 и BHL 422F).

Karaganda. The training was conducted on a real SAT 777D dump truck, the nominal load capacity class is 90 tons, and the maximum speed of the machine with a load is 65 km/h. Separately, training was organized on stationary grader and bulldozer simulators, where female operators learned how to start and stop the engine step by step. At the end of the program, female candidates have been certified and will work in their mining industries.

Continuing to support the opportunities and growth of women, the company also conducted training for its employees at the Component Recovery Center (CRC) called **Basic Cat Machines School**. The purpose and objective are to familiarize with technology; increase knowledge in the field of machine nomenclature; understanding the main components and gaining practical skills in managing Caterpillar machinery (in particular, on HEX 320 machines and BHL 422F).

In 2018, Borusan Cat Kazakhstan launched the **Young Technician** program. The program is aimed at selecting, attracting and developing young people with potential in the field of service and repair for the position of an engineer or technician in the company. In 2023, 59 people participated, 43 of them successfully completed the program, 10 of them at the internship stage.



В 2018 году "Borusan Cat Казахстан" запустил программу **Young Technician**, направленную на отбор, привлечение и развитие молодых людей, имеющих потенциал в области сервиса и ремонта, на должности инженера или техника в компании. В 2023 году участниками стали 59 человек, 43 из них успешно завершили программу, 10 из них находятся на этапе прохождения стажировки.



В 2023 году компания сделала значительный шаг в укреплении культурных связей между Турцией и Казахстаном, открыв два «Курса игры на домбре» в Стамбуле. Генеральное Консульство Республики Казахстан в Стамбуле оказало помощь, подготовив почву для вклада компании в этот удивительный проект.

Делая уверенные шаги для качественного роста на бизнес-рынке, компания продолжит оставаться поставщиком решений для своих заказчиков и вкладываться в развитие своих сотрудников.

In 2023, the company took a step towards strengthening cultural ties between Turkey and Kazakhstan with the help of two recently opened Dombra Courses in Istanbul. The Consulate General of the Republic of Kazakhstan in Istanbul provided assistance, paving the way for the company's contribution to this amazing project.

The company is making confident steps for high-quality growth in the business market and will continue to be a solution provider for customers and invest in the development of employees.

